
PROTOKÓŁ Nr LVII/2014 
LVII sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 27 marca 2014 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1230. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Mariusz Ceglarski.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie punktu 7g) projekt uchwały w sprawie 
nabycia działki nr 3154/2 przy ulicy Okrzei w Dęblinie. 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad LVII sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wręczenie stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Dęblin na 2014 rok. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Zastępcy Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
5. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
6. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w mieście Dęblin w 2013 roku. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2014 rok; 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
c) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

osiedla Michalinów w Dęblinie; 
d) uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin w roku 2014”; 
e) utworzenia odrębnego obwodu głosowania na obszarze Miasta Dęblin w wyborach posłów 

do Parlamentu Europejskiego, zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r.; 
f) ustanowienia Medalu Honorowego za Zasługi dla Miasta Dęblin i regulaminu jego 

przyznawania; 
g) nabycia działki nr 3154/2 przy ulicy Okrzei w Dęblinie. 

8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
9. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Miasta. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. pkt 3. 
Wr ęczenie stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Dęblin na 2014 rok. 

Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin  – Grażyna Maziarek pogratulowała i wręczyła przyznane  
w 2014 r. stypendia sportowe za osiągnięcia w 2013 r.: 
• Annie Pacholskiej z Klubu Sportowego „Wejher” Wejherowo (lekkoatletyka); 
• Małgorzacie Kołdej z Klubu Sportowego „Argos” Zamość (lekkoatletyka);  
• Natalii Gruszczyńskiej z Uczniowskiego Klubu Sportowego SMS Łódź (siatkówka plażowa); 
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• Jarosławowi Mięsiakowi z Aeroklubu „Orlęta” w Dęblinie (modelarstwo); 
oraz z Dęblińskiej Szkoły Taekwon-do: 

• Maciejowi Ługowskiemu,  
• Danielowi Kardasowi,  
• Michałowi Filipowskiemu, 
• Patrykowi Surynt,  
• Krzysztofowi Jędrysowi,  
• Piotrowi Zawadce, 
• Szymonowi Wójtowiczowi, 
• Dominikowi Janiszkowi. 

 
Zgodnie z uchwałą Rady Miasta stypendia sportowe przyznawane są dla zawodników osiągających 
wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie ogólnopolskim i międzynarodowym. 
 
Wyróżniono także trenerów pod których „skrzydłami" szkolą się utytułowani zawodnicy. 
Okolicznościowe statuetki otrzymali:  
• Jarosław Bigos - Prezes Dęblińskiej Szkoły Taekwon-Do,  
• Wojciech Mięsiak z Aeroklubu „Orląt" w Dęblinie,  
• Anna Sękowska - Klub Sportowy „Wejher" Wejherowo,  
• Joanna Wiatr - Uczniowski Klub Sportowy SMS Łódź, 
• Marek Jaros reprezentujący Klub Sportowy „Agros" Zamość. 
 
Ad. pkt 4. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Zastępcy Burmistrza Miasta w okresie 
między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 27 lutego – odbyła się sesja Rady Miasta Dęblin. 
• 27 lutego – wspólnie z Panią Wiceburmistrz Grażyną Maziarek uczestniczyłem w bardzo 

ważnym wydarzeniu, tj. podpisaniu umowy na zakup nowego samolotu M-346 „Master”. 
Producentem samolotu zbudowanego na bazie rosyjskiego „Jak 130” jest włoska firma Alenia 
Aermacchi. 

• 4 marca – uczestniczyłem wspólnie z Panią Wiceburmistrz oraz Przewodniczącym Komisji 
Gospodarki Komunalnej w spotkaniu towarzyskim zorganizowanym przez Klub Seniora „Bliżej 
Siebie”. 

• 5 marca – pełniłem dyżur w Biurze Rady Miasta. 
• 7 marca – uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu, które odbyło się w Urzędzie Miasta z okazji 

Międzynarodowego Dnia Kobiet. 
• 7 marca – uczestniczyłem w autorskiej wystawie malarskiej Ernesta Włodarskiego  

pt. „Inspiracje 2014”, która odbyła się w Miejskim Domu Kultury. 
• 21 marca – z okazji pierwszego dnia wiosny odwiedziła mnie delegacja przedszkolaków  

z Przedszkola Nr 1 wraz z nauczycielkami. Dzieci wyrecytowały wierszyki i otrzymałem 
rysunek. Dziękuje za miłe spotkanie dyrekcji Przedszkola, nauczycielom oraz dzieciom. 

• 26 marca – pełniłem dyżur w Biurze Rady Miasta.; 
• 26 marca – uczestniczyłem w wieczorku poetyckim, który odbył się w Liceum 

Ogólnokształcącym w Dęblinie.   
 

Zastępca Burmistrza Miasta Grażyna Maziarek przedłożyła informację o swojej pracy 
w okresie od 27 lutego 2014 r. do 26 marca 2014 r. 
Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 
• 27 lutego – w Pałacu Jabłonowskich w Dęblinie nastąpiło uroczyste podpisanie umowy  

na dostawę Zintegrowanego Systemu Szkolenia Zaawansowanego AJT pomiędzy włoską firmą 
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a Skarbem Państwa, reprezentowanym przez Inspektorat Uzbrojenia. W ramach polsko-
włoskiej umowy w latach 2016-2017 do 41. Bazy Lotnictwa Szkolnego w Dęblinie zostanie 
dostarczonych 8 nowych samolotów szkolenia zaawansowanego M-346, symulatory, 
komputerowe systemy wspomagania szkolenia oraz pakiet logistyczny. 

• 28 lutego – brałam udział w spotkaniu z przedstawicielami Fundacji Obywatelskiego Rozwoju 
- Ryki w sprawie organizacji Jarmarku Wielkanocnego, który planowany jest na Niedzielę 
Palmową. 

• 3 marca – odbyło się spotkanie Komitetu Organizacyjnego w sprawie 60-lecia nadania 
naszemu miastu praw miejskich. Spotkanie dotyczyło kalendarza imprez.  

• 3 marca – w Zespole Szkół Ogólnokształcących odbyło się spotkanie z Kuratorem Oświaty  
w sprawie rozpoczęcia spełniania obowiązku szkolnego przez dzieci 6-letnie. Kurator 
Krzysztof Babisz szczegółowo odniósł się do zagadnień związanych z rozpoczęciem nauki 
przez tegorocznych sześciolatków i odpowiedział na liczne zapytania rodziców. Podczas 
spotkania szczegółowo omówiono także stan przygotowania dęblińskich szkół podstawowych 
na przyjęcie dzieci sześcioletnich.  

• 3 marca – folkowe ostatki z kapelą „Drewótnia” w Specjalnym Ośrodku Szkolno - 
Wychowawczym. Uczestnicy spotkania mieli możliwość zapoznania się z tradycyjną muzyką 
ludową pogranicza południowo-wschodniej Polski. 

• 4 marca – uczestniczyłam w spotkaniu z okazji Dnia Kobiet o charakterze tzw. „ostatków” 
czyli zabawy karnawałowej, zorganizowanym przez Klub Seniora „Bliżej Siebie” w Świetlicy 
Środowiskowej przy ul. 1 Maja. 

• 5 marca – odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej w celu 
zapoznania się ze stanem dróg gminnych oraz czystością i porządkiem na terenie miasta. 

• 7 marca – spotkanie w dęblińskim Urzędzie Miasta z okazji Dnia Kobiet. Przewodniczący 
Rady i Sekretarz Miasta oraz męska część personelu złożyła życzenia wszystkim paniom  
i wręczyła róże.  

• 7 marca – na zaproszenie Wicepremiera, Ministra Gospodarki Janusza Piechocińskiego 
uczestniczyłam w spotkaniu „Być kobietą”. Tematem przewodnim były kobiety w biznesie.  
W Forum wzięła udział 10-cio osobowa delegacja pań z naszego powiatu, m.in. 
Przewodnicząca Rady Powiatu Ryckiego, Zastępca Wójta Stężycy oraz Zastępca Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie. Spotkanie również odbyło się z okazji Dnia Kobiet. 

• 7 marca – wystawa w Miejskim Domu Kultury "Inspiracje 2014". Była to autorska wystawa 
malarstwa Ernesta Włodarskiego, dęblinianina, który swoje prace prezentuje na corocznych 
wystawach w Miejskim Domu Kultury.  

• 10 marca – na zaproszenie 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego uczestniczyłam wraz z paniami 
Urzędu Miasta w koncercie z okazji Dnia Kobiet. Koncert odbył się w Klubie Uczelnianym 
WSOSP. Wystąpiła orkiestra wojskowa z Dęblina oraz Dariusz Tokarzewski wokalista zespołu 
VOX. 

• 11 marca – brałam udział w apelu z okazji obchodów 60-lecia nadania Dęblinowi praw 
miejskich i 85-lecia istnienia Szkoły Podstawowej nr 2. Apel był jednocześnie okazją  
do podsumowania wyników międzyszkolnego konkursu recytatorskiego dla szkół 
podstawowych i gimnazjów, którego tematem przewodnim była twórczość Władysława 
Broniewskiego, patrona Szkoły Podstawowej nr 2 w Dęblinie. 

• 12 marca – 15 rocznica wstąpienia Rzeczypospolitej Polskiej do NATO. Uczestniczyłam  
w uroczystych obchodach przed pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt 
wspólnie z samorządowcami z powiatu ryckiego, przedstawicielami wojska oraz 
mieszkańcami.  

• 14 marca – w Remizie Ochotniczej Straży Pożarnej w Stężycy odbyło się spotkanie z udziałem 
Prezesa Zarządu Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP RP druhem Marianem Starownikiem.  
W spotkaniu uczestniczył Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin - Masów – Sebastian 
Bargiełowski. 
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• 15 marca – uczestniczyłam w walnym zebraniu wyborczym Towarzystwa Przyjaciół Dęblina.  
W tajnym głosowaniu wszyscy obecni na spotkaniu członkowie wybrali nowych 
reprezentantów do zarządu. Prezesem pozostał Jerzy Trzaskowski. 

• 17 marca – spotkałam się z uczestnikami projektu unijnego „Wsparcie środowiska osób 
niepełnosprawnych z terenów wiejskich i małomiasteczkowych”. Projekt realizowany jest  
w e-Centrum mieszczącym się w Urzędzie Miasta Dęblin. Uczestnikom oddano, do nauki 
podstaw obsługi komputera, 8 laptopów z dostępem do internetu oraz salę konferencyjną  
z nagłośnieniem i projektorem. Po zakończeniu szkolenia komputerowego, uczestnicy projektu 
wezmą udział w Warsztatach Umiejętności Społecznych. 

• 18 marca – w Zespole Szkół Ogólnokształcących odbyło się dęblińskie dyktando. Konkurs 
zorganizowany został między innymi w ramach 60 rocznicy nadania Dęblinowi praw 
miejskich. Do zmagań ortograficznych przystąpiło 22 uczestników z 8 szkół. Zwyciężył Michał 
Zduniak z Gimnazjum nr 2, osiągając 94 punkty na 100 możliwych. 

• 20 marca – uczestniczyłam w Konwencie Wójtów i Burmistrzów w Kłoczewie. Omawiane 
były bieżące sprawy gmin. Spotkanie odbywa się raz w miesiącu.  

• 21 marca – brałam udział w spotkaniu w Miejskim Domu Kultury z okazji Pierwszego Dnia 
Wiosny i Międzynarodowego Dnia Wróbla. Podczas spotkania odbył się również III konkurs 
poetycki Ekologia w naszym mieście, który zorganizowany został w ramach jubileuszu  
60-lecia nadania Dęblinowi praw miejskich. Wręczono nagrody laureatom. 

• 22 marca – uczestniczyłam w mszy świętej podczas której gościliśmy Piotra Kuryło - słynnego 
maratończyka, biegnącego do Watykanu na kanonizację papieża Jana Pawła II. Piotr Kuryło 
jest laureatem nagrody Kolosa 2011 w kategorii "Wyczyn Roku” za przebiegnięcie 20 tysięcy 
kilometrów dookoła ziemi w imię pokoju na świecie. Słynny maratończyk przybył do Dęblina 
w piątek i był gościem Parafii św. Piusa V. Natomiast w sobotę, zaraz po mszy świętej, 
wyruszył w dalszą drogę. 

• 25 marca – Lubelska Agencja Wspierania Przedsiębiorczości opublikowała listy rankingowe 
projektów wybranych do dofinansowania w ramach Działania 2.4 Schemat B Marketing 
Gospodarczy Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego na lata 2007-
2013. Wśród samorządów, którym przyznano dotację, znalazło się Miasto Dęblin z projektem 
pod nazwą „Marka Lotniczy Dęblin narzędziem promocji gospodarczej miasta i regionu”. 
Przyznana dotacja to 580 000 zł. Nasze miasto jest wśród 11 samorządów, które otrzymały 
unijne wsparcie, pozostałych 30 wniosków trafiło na listę rezerwową a 4 projekty zostały 
odrzucone.  

• 26 marca – odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu, jak również 
Komisji Samorządu i Porządku Publicznego. 

• 26 marca – brałam udział w spotkaniu z dyrektorami szkół w sprawie organizacji nowego roku 
szkolnego. 

 
Ad. pkt 5. 
Zapytania, interpelacje i wnioski. 

� Radny Roman Anyszkiewicz wnioskował o: 
− naprawę zniszczonego znaku drogowego „przejście dla pieszych” przy ul. Okólnej; 
− naprawę latarni i słupków na ul. PCK uszkodzonych przez samochody dostawcze; 
− zapytał, kiedy będą zamontowane kosze na śmieci na placu przed Urzędem Miasta; 
− zapytał, czy inwestycja dotycząca budowy fontanny została już odebrana i czy poprawiony 

został odpływ wody w fontannie; 
− zapytał, kiedy będą zamontowane ławki na skwerkach; 
− wnioskował o zobowiązanie właścicieli sklepu Intermarche o uporządkowanie placu wokół 

budynku i wykoszenie wysokich chwastów; 
− wnioskował o uczulenie policji, aby kontrolowała teren nowego targowiska, ponieważ  

są tam wprowadzane duże niebezpieczne psy bez kagańców i smyczy, zagrażające 
bezpieczeństwu ludzi. Dochodzi też do libacji alkoholowych; 
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� Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o: 
− montaż łańcuchów przy ul. Warszawskiej; 
− oczyszczenie jezdni i pasów postojowych wzdłuż ul. Warszawskiej; 
− cięcia pielęgnacyjne drzew przy drodze krajowej nr 48 i usunięcie uschniętych drzew  

w drodze rowerowej przy ul. Niepodległości; 
− naprawę włącznika sygnalizacji świetlnej na ul. Niepodległości; 
− likwidację dzikich wysypisk śmieci przy skrzyżowaniu ul. Kockiej z ul. Skotnickiego, oraz 

na ul. Balonnej; 
− zgłosił miejsca konsumpcji alkoholu przy kościele św. Piusa V i na nowym targowisku przy 

ul. Niepodległości; 
− wnioskował o naprawę nie palących się lamp nr 26 i 27 na ul. Kockiej; 
− wnioskował o poprawę niwelety przy ul. Kockiej; 
− wnioskował o lustrację znaków drogowych i wymianę znaków E3 i A3 przy  

ul. Skotnickiego; 
− zgłosił zdzieranie rozkładów jazdy PKS Ryki na przystanku w centrum Dęblina; 
− powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na dwa pisma Zarządu Oddziału Dęblińskiego 

Polskiego Towarzystwa Tatrzańskiego w sprawie organizacji 60-lecia nadania praw 
miejskich, z dnia 31.10.2013 r. i 24.02.2014 r.   

� Radny Mirosław Krawczak poruszył sprawę: 
− braku parkingu dla niepełnosprawnych przy ul. Ścibiora; 
− braku informacji na stronie biuletynu informacji publicznej Powiatowego Urzędu Pracy  

w Rykach odnośnie naboru na praktyki. 
� Radny Stanisław Kopacz: 

− zwrócił się z prośbą o przyspieszenie i interwencję w sprawie remontu studzienek 
burzowych na drodze nr 48 między stacją paliw Orlen a targowiskiem przy ul. 15 Pułku 
Piechoty Wilków; 

− złożył podziękowania dla Pani Wiceburmistrz za szybkie porządkowanie terenów na osiedlu  
15 Pułku Piechoty Wilków. 

� Radny Waldemar Chochowski:  
− podziękował za sfinalizowanie montażu barierek ochraniających przejście dla pieszych  

na osiedlu Staszica przy Zespole Szkół Ogólnokształcących; 
− powiedział, że w czasie remontu wału wiślanego pękł element konstrukcji odprowadzającej 
ścieki z osiedla 15 Pułku Piechoty Wilków, co zagraża bezpieczeństwu; 

− poinformował, że z winy firmy utwardzającej wał wiślany zostało uszkodzone ogrodzenie 
należące do Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej – podkopane ogrodzenie  
po silnych wiatrach zaczyna się przechylać. 

 
Ad. pkt 6. 
Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w mieście Dęblin w 2013 roku. 

Przewodniczący Rady - Henryk Wiejak – poinformował, że 26 marca br. odbyło się spotkanie 
Komisji Samorządu i Porządku Publicznego z Komendantami Policji i Straży Pożarnej, na którym 
temat był omawiany, były pytania i odpowiedzi.  
 
Jako pierwszy głos zabrał Komendant Komisariatu Policji w Dęblinie - kom. Sebastian Gral, 
który przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz działaniach 
policji na terenie miasta Dęblin w 2013 r. (stanowi załącznik do protokołu) oraz poinformował,  
że stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście Dęblin w 2013 r. pozostał na poziomie 
zbliżonym do roku 2012. Stwierdzono ogółem 357 przestępstw z czego wykryto 251. Skuteczność 
wykrywcza kształtowała się na dobrym poziomie i wyniosła 70,3% przy 76,9% w 2012 r. 

W kategorii przestępstw: bójek i pobić nie odnotowano takich zdarzeń. 
Nastąpił spadek kradzieży rzeczy - odnotowano 59 przypadków. Najwięcej kradzieży 

dotyczyło zaboru telefonów komórkowych, cennych przedmiotów i portfeli z dokumentami  
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w środkach komunikacji PKP i samochodowej. Zdarzenia te miały również miejsce w lokalach 
gastronomicznych, gdzie przedmioty były pozostawiane bez należytej ochrony lub na targowisku 
miejskim przy ul. 15 Pułku Piechoty Wilków, jak również w marketach.  

Przestępczości kradzieży z włamaniem odnotowano 53 przypadki, natomiast rozbojów 5.  
Na takim samym poziomie jak w roku poprzednim były kradzieże samochodów (3 przypadki), jak 
również przestępczość narkotykowa (3 przypadki). 

Znaczny spadek przestępstw stwierdzonych z 409 do 357, wynika ze zmiany Kodeksu 
Karnego i zmiany kwalifikacji czynów, między innymi dotyczących nietrzeźwych kierujących  
i ogólnego pułapu kwalifikowania kradzieży i uszkodzenia mienia jako wykroczenie (w 2012 r. 
było to 400 zł, a w 2013 r. 420 zł). 

W 2013 r. policjanci pionu kryminalnego bardzo dużo czasu poświęcali na prowadzenie 
procesu dowodowego z działu przestępstw gospodarczych, polegających na oszustwach 
internetowych, zawieraniu fikcyjnych umów z operatorami sieci komórkowych i wyłudzaniu 
pieniędzy. Sprawcy tych przestępstw dysponują niestety coraz większa wiedzą i znajomością 
policyjnych procedur, „maskują” swoje działania czym utrudniają ich wykrycie. Wymaga to od 
policjantów coraz więcej nakładu pracy i czasu oraz zaangażowania wielu podmiotów w procesie 
ustalania oszusta. W 2013 r. Komisariat Policji w Dęblinie wszczął w tej kategorii 56 dochodzeń,  
z czego w 20 przypadkach postępowania te zostały umorzone z braku cech przestępstwa,  
w 14 sprawach skierowano akt oskarżenia do sądu, pozostałe są prowadzone.  

Do sukcesów policjantów na płaszczyźnie przestępczości kryminalnej należy zaliczyć 
ustalenie i zatrzymanie sprawców rozboju na mieszkańcu Dęblina, który miał miejsce na  
ul. Kowalskiego. Sprawcami napadu okazali się dwaj mieszkańcy powiatu puławskiego i jeden 
radomskiego.  
Ustalono również sprawców kradzieży z włamaniem do szpitala wojskowego. Włamywaczem był 
mieszkaniec Dęblina, który z kolegą dokonał również kradzieży z włamaniem do stacji paliw  
na Fortach.  
Zatrzymano czterech mężczyzn, którzy dokonali rozboju w pociągu relacji Warszawa-Dęblin  
na nieletnim mieszkańcu gminy Stężyca. Sprawcami okazali się wielokrotnie notowani za podobne 
przestępstwa mieszkańcy województwa lubelskiego spoza naszego terenu. 
Zatrzymano sprawcę kradzieży z włamaniem dokonywanych do mieszkań na terenie Dęblina. Jeden 
sprawca był z terenu Warszawy, pozostali są poszukiwani. Od momentu zatrzymania nie było 
takich zdarzeń na terenie Dęblina. 
 W 2013 r. nie zmniejszyło się zagrożenie kradzieżami metali kolorowych. Złodzieje 
dokonują uszkodzeń różnych urządzeń, instalacji, włamują się do niezamieszkałych domów, 
komórek i obiektów kolejowych. Wykrycie tych sprawców wymagało od policjantów 
zaangażowania i mrówczej pracy. 
 W 2103 r. policjanci poświęcili dużo czasu pochylając się nad sprawami dotyczącymi 
przemocy w rodzinie. W trakcie prowadzonych postępowań wspierali osoby pokrzywdzone, które 
często są bezradne. Wskazywali im instytucje, zajmujące się pomocą osobom dotkniętym 
przemocą. Przeprowadzono 42 dochodzenia, z czego aż 26 zakończyło się skierowaniem aktu 
oskarżenia do sądu  
 Odnośnie kierowania pojazdami w stanie nietrzeźwym, w 44 przypadkach skierowano 
wniosek o objęcie aktem oskarżenia nietrzeźwych kierujących pojazdami mechanicznymi oraz  
40 rowerzystów.  

W 2013 roku na drogach Dęblina zaistniało 9 wypadków drogowych, w których 
odnotowano 8 osób rannych, a 1 osoba poniosła śmierć. Ponadto na dęblińskich drogach i ulicach 
zaistniało 129 kolizji drogowych, co w porównaniu do 157 kolizji w 2012 roku stanowi zauważalny 
spadek. Podobnie jak w poprzednich okresach głównymi przyczynami zdarzeń drogowych była 
nadmierna prędkość, niedostosowanie do panujących warunków pogodowych oraz przechodzenie 
pieszych przez jezdnię w miejscach niedozwolonych. W dalszym ciągu najbardziej zagrożonym 
miejscem, gdzie zaistniało najwięcej wypadków, jest ciąg drogi krajowej nr 48 Dęblin-Moszczanka. 
 Funkcjonariusze Komisariatu Policji w Dęblinie realizowali różne programy prewencji 
kryminalnej, m.in. „jestem bezpieczny”, „stop narkotykom”. Poza tym dzielnicowi Komisariatu 
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uczestniczyli w spotkaniach Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie i prowadzili procedury „Niebieskiej Karty”.  

Do osiągnięć w zakresie zwalczania przestępczości oraz poprawy ładu i porządku publicznego 
na terenie miasta Dęblina przyczyniła się współpraca Policji z Żandarmerią Wojskową, Służbą Ochrony 
Kolei oraz Dowódcami Jednostek Wojskowych, a także Komendą Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 
Powietrznych. 

W 2013 r. ze struktur Komisariatu Policji w Dęblinie ubyły kolejne etaty, co przyczyniło się 
do zmniejszenia ilości służb patrolowych. Do listopada był jeden nie obsadzony wakat w służbie 
patrolowej, po jego uzupełnieniu nowo przyjęty funkcjonariusz został wysłany na przeszkolenie 
podstawowe, gdzie przebywał do chwili obecnej. Etat ten z dniem 01.12.2013 r. został przeniesiony 
do ruchu drogowego Komendy Powiatowej Policji w Rykach. 
Trwają prace nad zmianą reorganizacji Komendy Powiatowej Policji w Rykach i Komisariatu 
Policji w Dęblinie i z dniem 01.04.2014 r. Komisariat w Dęblinie zostanie zasilony nowym 
dzielnicowym. To znaczy, że na terenie Dęblina będzie trzech dzielnicowych.  
Policjanci z Komisariatu Policji w Dęblinie obsługują również teren gminy Stężyca. 
Na koniec Komendant powiedział, że są problemy z wysłużonymi pojazdami, które często ulegają 
awariom. 

Radny K. Karbowski – zapytał, jak zakończyła się sprawa dotycząca spalenia pszczół na terenie 
Dęblina. 
Komendant Komisariatu Policji  w Dęblinie – odpowiedział, że nie wie na chwilę obecną jak  
ta sprawa się zakończyła, możemy udzielić pisemnej odpowiedzi. 

Zaprezentowano film propagandowy odnośnie zagrożeń na drodze, przygotowany przez Wydział 
Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji. 

 
Głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Rykach -  
st. bryg. mgr inż. Krzysztof Miłosz, który przedstawił informację w postaci prezentacji (stanowi 
załącznik do protokołu).  

W 2013 r. na terenie Dęblina odnotowano łącznie 135 zdarzeń, które wymagały podjęcia 
działań interwencyjnych przez straż pożarną (jest to ok. 22% wszystkich zdarzeń, jakie powstały  
w powiecie ryckim). Nastąpił duży spadek ilości zdarzeń. Z odnotowanych zdarzeń - 36 to pożary, 
98 - miejscowe zagrożenia. Na spadek ilości pożarów miały wpływ sprzyjające warunki pogodowe. 
Nie odnotowano pożarów w obiektach produkcyjnych i magazynowych. W ubiegłym roku 
wszystkie pożary zostały zakwalifikowane do pożarów „małych". 
Najwięcej powstało pożarów suchych traw na poboczach dróg i szlaków kolejowych, pożarów 
upraw rolnych, łąk i rżysk. Odnotowano również pożary: obiektów mieszkalnych, środków 
transportowych, śmietników i wysypisk śmieci, budynków gospodarczych, wiat, komórek, jak 
również 1 pożar w budynku użyteczności publicznej. Odnotowano 2 pożary poszycia leśnego  
i 2 pożary pojedynczych drzew. W skutek pożaru na ul. Żwirki i Wigury trzy osoby doznały 
obrażeń, jedna osoba w późniejszym czasie zmarła. 

W ubiegłym roku 11 razy strażacy pomagali innym służbom w działaniach, głownie policji, 
służbie zdrowia, służbom ochrony środowiska. 

W akcjach ratowniczo-gaśniczych prowadzonych w 2013 r. na terenie miasta Dęblin brały 
udział łącznie 174 zastępy straży pożarnej. W 133 zdarzeniach brały udział siły komendy, natomiast 
w 36 zastępy OSP, jak również 5 zastępów z Wojskowej Straży Pożarnej z Dęblina - Lotnisko  
i Stawy. 

W 2013 r. Posterunek PSP w Dęblinie wyjeżdżał do 125 zdarzeń powstałych na terenie miasta 
Dęblin, w tym 98 interwencje ratownicze prowadził bez konieczności dysponowania do działań 
zastępów PSP z Ryk, co świadczy o dużej samodzielności tej jednostki. 

Jednostka OSP KSRG Dęblin-Masów odnotowała w ub.r. łącznie 34 wyjazdy do zdarzeń. 
Należy podkreślić, że siły tej jednostki są bardzo ważne do właściwej organizacji i prowadzenia działań 
ratowniczych i gaśniczych podczas zdarzeń powstałych w Dęblinie oraz w pobliskich miejscowościach. 
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W 2013 r. kontynuowano działania w celu poprawy wyposażenia Komendy w sprzęt 
specjalistyczny. Dzięki dotacji ze Starostwa Powiatowego w Rykach oraz z Urzędu 
Wojewódzkiego w Lublinie za kwotę 33 000 zł udało się zakupić skokochron ratowniczy. 
Zwróciliśmy się z prośbą do Burmistrza Miasta Dęblin o dofinansowanie zakupu działka wodno-
pianowego i kamery termowizyjnej. W najbliższym czasie jest potrzeba wymiany samochodu 
ratowniczo-gaśniczego, który jest na wyposażeniu Posterunku PSP w Dęblinie. 
W przypadku OSP Dęblin-Masów zalecane jest doposażenie w samochód ratowniczo-gaśniczy. 

Strażacy z OSP Dęblin-Masów przechodzili szereg szkoleń specjalistycznych. Występują 
poważne braki w zakresie kwalifikacji do udzielania pierwszej pomocy przedlekarskiej. 
 
Komendant Posterunku Straży Ochrony Kolei w Dęblinie - Grzegorz Mazurek przedstawił 
informację, (stanowi załącznik do protokołu). 
Posterunek Straży Ochrony Kolei prowadzi działania w zakresie bezpieczeństwa publicznego nie 
tylko na terenie miasta Dęblin. W 2013 r. wystawiono 730 patroli obchodowych na terenie dworca 
kolejowego Dęblin, 724 patrole szlaków. Patrolami objęto 1179 pociągów pasażerskich, 
sprawdzono i zabezpieczono 6379 wagonów towarowych z przesyłkami. Czynnie uczestniczono  
w akcjach porządkowych „Bezpieczny przejazd” i „Dzikie przejścia”. Ściśle współpracowano  
z policją. Na terenie Dęblina zanotowano 33 zdarzenia, o 22% więcej w stosunku do roku 2012. 
Wykryto 25 zdarzeń, co stanowi 75% skuteczności i wzrost o 23% w porównaniu z rokiem 2012. 
W czasie tych interwencji ujęto 37 sprawców zakłócających porządek w pociągach i dokonujących 
kradzieży elementów metalowych z terenu stacji towarowej, którzy zostali przekazani policji. 
Czterokrotnie ujawniono przemyt papierosów bez polskich znaków akcyzy na łączną kwotę  
52 500 zł. Ujęto również trzech mężczyzn, którzy jako wolontariusze Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy dokonali kradzieży z puszek na ok. 3000 zł oraz mieszkańca Dęblina 
dokonującego kradzieży wyposażenia lokomotywowni. Cyklicznie przeprowadzano kontrole 
punktów skupu złomu, podczas których ujawniono 10 przypadków kradzieży elementów 
pochodzenia kolejowego. Podczas czynności ukarano mandatami, głównie za przechodzenie przez 
tory w miejscu niewyznaczonym, 196 osób na kwotę 15 100 zł.  
W ramach działań prewencyjnych prowadzone są spotkania z dziećmi i młodzieżą dęblińskich 
szkół.  
 
Następnie Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin  – przedstawiła informację Placówki Żandarmerii 
Wojskowej w Dęblinie o stanie bezpieczeństwa w 2013 r. (stanowi załącznik do protokołu) 
informując, że w Placówka Żandarmerii w Dęblinie wystawiła łącznie 287 patroli, w tym w ramach 
współdziałania z innymi służbami odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo: 37 z policją. W zakresie 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym skontrolowano 299 pojazdów i zastosowano 89 sankcji  
(16 mandatów karnych i 71 pouczeń). 
Zabezpieczono 24 różnego rodzaju uroczystości z udziałem wojska.  
W celu przeciwdziałania przestępczości przeprowadzono 339 różnego rodzaju czynności 
profilaktycznych, w tym między innymi pogadanki, czynności kontrolne. 
Nie odnotowano negatywnych zdarzeń z udziałem żołnierzy, mających wpływ na bezpieczeństwo 
mieszkańców miasta Dęblin. 
 
Wiceburmistrz Miasta - G. Maziarek – w imieniu mieszkańców podziękowała wszystkim 
komendantom. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny K. Karbowski – uważa, że filmy propagandowe o tematyce bezpieczeństwa na drogach 
powinny być emitowane w celach edukacyjnych różnych grup wiekowych naszego społeczeństwa 
zamiast reklam. Zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  
o podjęcie takich działań edukacyjnych skierowanych do dęblińskiej młodzieży i dzieci.  
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 Jeśli chodzi o transport publiczny zaproponował zbudowanie sieci bezkolizyjnych w ruchu 
rowerowym. Zwrócił uwagę na bezpieczeństwo na drogach rowerowych, gdzie są zawyżone progi 
oraz notorycznie są tłuczone butelki. 
 Zwrócił uwagę, na to, że w Dęblinie oprócz problemu bezpieczeństwa na jezdni, jest też 
problem parkowania. 
 Radny zwrócił się o bieżące monitorowanie znaków drogowych. 
 Jeśli chodzi o parkowanie zostały wybudowane palisady wzdłuż niektórych ciągów ulicznych. 
Uważa, że należy jeszcze raz zrobić wizję i ustawić słupki w tych miejscach, gdzie kierowcy 
parkują niezgodnie z przepisami, głównie na ulicy Okólnej.  
 Jeśli chodzi o przypadki używania alkoholu i narkotyków, radny jest zdania, że albo jest tak 
dobrze albo jest słaba wykrywalność tych przestępstw. Zapytał, co może w tym kierunku zrobić 
Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 Na koniec zaapelował do Zastępcy Burmistrza, aby wnioski złożone przez Komendantów  
w zakresie potrzeb wyposażenia w sprzęt, były rozważone w sposób pilny, mimo problemów 
finansowych Miasta. 
Wiceprzewodnicząca Zarządu Osiedla Starówka - Jolanta Szpak – zgłosiła fakt popisywania 
się motocyklistów na głównych ulicach miasta. Rozpoczął się sezon motocyklowy, dlatego  
w imieniu mieszkańców poprosiła o zwrócenie na to uwagi.  
Radny W. Kleczkowski – zwrócił się do Komendanta Komisariatu Policji w Dęblinie z wnioskiem 
o wychowywanie społeczeństwa dęblińskiego, które łamie przepisy i nie stosuje się do znaków. 
Zdaniem radnego wspomoże oszczędzanie i obejdzie się bez stawiania palisad na ul. Okólnej. 
Radny W. Warenica – podziękował za dotychczasową pracę policji z Dęblińskiego Komisariatu. 
Cieszy go fakt zwiększenia ilości dzielnicowych. Poprosił o patrol dzielnicowego na os. Wiślana. 
Radna D. Krajewska – poprosiła o patrole policji w centrum i o sprawdzanie miejsc parkingowych 
dla osób niepełnosprawnych.  
Zwróciła się do władz miasta o więcej miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych. 
Komendant Powiatowy Policji w Rykach - nadkom. Marek Tchórz – odpowiedział, że 
sprawdzanie miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych będzie w dalszym zainteresowaniu 
policji. Jest to duży problem, ale nie dotyczy on tylko Dęblina. Społeczeństwo ma skłonność  
do lekceważenia tego typu oznaczeń.  
Zapewnił także, że patrole ruchu drogowego będą zobligowane pod kątem eliminowania z ruchu 
niebezpiecznych zachowań kierowców, w tym motocyklistów. Niestety zachowanie niektórych 
godzi w wizerunek pozostałych motocyklistów. 
Odnośnie działań zmierzających do wychowania, zgadza się z radnym Kleczkowskim. Uważa, że 
oznakowanie Dęblina po rewitalizacji jest zrobione właściwie. Zauważalna jest większa aktywność 
policji w egzekwowaniu przepisów, między innymi dotyczących niewłaściwego parkowania.    
Zgadza się z radnym Karbowskim, że kierunek uświadamiania społeczeństwa przez filmy 
propagandowe jest właściwy. Negatywne przyzwyczajenia kierowców trzeba zmieniać. Jest 
zwolennikiem pouczania i uświadamiania. Policja uczestniczy w wielu pogadankach w szkołach  
i przedszkolach. Wszystkie działania skierowane przeciwko brawurowo jeżdżącym kierowcom  
i pod wpływem alkoholu są zasadne i nie będzie żadnego pobłażania. 
Przewodniczący Rady - Henryk Wiejak podziękował za bardzo dobrą wykrywalność przestępstw 
i działania podejmowane w celu podniesienia bezpieczeństwa publicznego. Podziękował również  
wszystkim służbom działającym na terenie miasta za współpracę, za skuteczne działania.  
Ma nadzieję, że wyniki pracy będą w przyszłości jeszcze lepsze i bezpieczeństwo będzie  
na wyższym poziomie. 

Radny Waldemar Chochowski – przedstawił pismo z podziękowaniami dla policji (stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Waldemar Chochowski. 
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Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin  
na 2014 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 
poinformowała, że w projekcie uchwały proponuje się wprowadzić zmiany zmniejszające  
i zwiększające budżet:  
1. Na podstawie pisma Ministra Finansów, zmniejszyć budżet po stronie dochodów i wydatków  

o kwotę 114 109 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla j.s.t. do kwoty 12 229 011 zł z wydatków bieżących związanych z oświatą. 
Zmniejszenie dotyczy następujących placówek oświatowych: SP nr 2 – 16 284 zł, ZS nr 3 –  
25 806 zł, ZS nr 4 – 28 057 zł, SP nr 6 – 6 132 zł, ZSO – 37 830 zł. 

2. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 6 000 zł w dziale – Działalność usługowa, w rozdziale – 
Cmentarze, z przeznaczeniem na realizację zadania dotyczącego powierzenia obowiązku  
z zakresu utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie gminy w 2014 roku, zgodnie  
z zawartymi stosownymi porozumieniami.  

3. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zmniejszyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 700 zł w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Pozostała 
działalność. Powyższa dotacja przeznaczona była na pomoc finansową realizowaną na podstawie 
rządowego programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia pielęgnacyjnego.  

4. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 668 007 zł w dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziałach: 
Przedszkola i Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych. Jest to dotacja z rezerwy 
celowej przeznaczona na udzielenie gminom dotacji celowej z budżetu państwa na realizację 
zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w 2014 r., w tym dla następujących 
placówek oświatowych: SP 2 – 42 279 zł, ZS 3 – 44 695 zł, ZS 4 – 30 199 zł, ZSO – 50 734 zł, 
SP 6 – 6 040 zł, MP 1 – 150 996 zł, MP 3 – 142 541 zł, MP 4 – 200 523 zł.  

5. Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 
dochodów i wydatków budżetowych: 
− zwiększyć środki po stronie dochodów budżetowych: 

• w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Świadczenia rodzinne o kwotę 40 000 zł  
z przeznaczeniem na wpływy własne gminy z tytułu dochodów uzyskiwanych na rzecz 
budżetu państwa, w związku z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 
innych zadań zleconych ustawami. Są to wpływy do budżetu miasta potrącanych  
od zaliczek alimentacyjnych oraz świadczeń z funduszu alimentacyjnego; 

− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między działami, 
rozdziałami i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta  
na kwotę 9 000 zł; 

− zwiększyć przychody budżetu z tytułu kredytów i pożyczek o kwotę 400 000 zł do kwoty  
1 415 000 zł, w związku z przesunięciem, z przyczyn niezależnych od miasta, pewnych 
etapów inwestycyjnych dotyczących projektów unijnych z końca roku 2013 na rok 2014; 

− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 6 000 zł do kwoty 

85 954 zł; 
− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

• w dziale – Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale – Gospodarka gruntami  
i nieruchomościami o kwotę 50 000 zł, z przeznaczeniem na wykupy terenów pod drogi, 

• w dziale – Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale – Pozostała działalność  
o kwotę 80 000 zł do kwoty 380 000 zł, z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne - 
Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Niepodległości w ramach projektu „Mój 
Rynek", ze względu na z przesunięcie wykonania i płatności pewnych etapów inwestycji 
na rok 2014, 
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• w dziale – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale – 
Komendy powiatowe Policji o kwotę 36 000 zł, z przeznaczeniem na zakup radiowozu 
oznakowanego dla Komisariatu Policji w Dęblinie, 

• w dziale – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale – 
Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej o kwotę 10 000 zł, z przeznaczeniem 
na zakup przenośnego działka wodno-pianowego oraz kamery termowizyjnej dla  
KP PSP w Rykach, 

• w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Świadczenia rodzinne o kwotę 10 000 zł  
z przeznaczeniem na odsetki z tytułu dochodów uzyskiwanych na rzecz budżetu 
państwa, w związku z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych ustawami, tj. od wpływów potrącanych na rzecz miasta od zaliczek 
alimentacyjnych oraz świadczeń z funduszu alimentacyjnego, a odprowadzanych  
do budżetu państwa, 

• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Pozostała 
działalność, na projekt - Rewitalizacja centrum miasta Dęblin wraz z zespołem 
pałacowo-parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych o kwotę 360 000 zł 
do kwoty 2 368 002 zł, współfinansowanego z budżetu środków europejskich,  
w ramach RPOWL, Osi priorytetowej III - Atrakcyjność obszarów miejskich i tereny 
inwestycyjne, Działania 3.2. – Rewitalizacja zdegradowanych obszarów miejskich. 
Zwiększenie wynika z przesunięcia wykonania i płatności pewnych etapów inwestycji 
na rok 2014, w oparciu o aneksy do umów i harmonogram; 

− dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, 
rozdziałami i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta  
na kwotę 420 071 zł. 

 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – odnośnie dofinansowania zakupu radiowozu dla Komisariatu Policji  
w Dęblinie w wysokości 36 000 zł, zapytał w jakiej kwocie w tym przedsięwzięciu partycypuje 
gmina Stężyca. 
Sekretarz Miasta – odpowiedział, że gmina Stężyca nie będzie partycypować w kosztach zakupu 
radiowozu, ponieważ będzie on przeznaczony tylko na potrzeby Komisariatu Policji w Dęblinie. 
Natomiast 50% dofinansowania będzie pochodziło z Komendy Wojewódzkiej Policji w Lublinie.  
Radny K. Karbowski – zapytał, czy radiowóz będzie obsługiwał tylko terytorium miasta Dęblin. 
W innym przypadku radny uważa, że gmina Stężyca powinna finansować paliwo przeznaczone  
na obsługę swojego terytorium. 
Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że radiowóz będzie mieniem Komisariatu Policji w Dęblinie i będzie 
wykorzystywany  
w zależności od potrzeb.  
Radny W. Kleczkowski – uzyskał informację od Komendanta Powiatowego Policji i Komendanta 
Dęblińskiego Komisariatu, że o dofinansowanie innych drobniejszych rzeczy (fotele specjalistyczne 
dla dyżurnych) zwrócono się do gminy Stężyca. Nie można wykluczyć, że radiowóz nie będzie 
jeździł po terenie gminy Stężyca. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/318/2014 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2014 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformowała, że w wyniku dokonanych zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok, 
dostosowano prognozę kwoty długu w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  
do aktualnego budżetu na 2014 rok. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”.  
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/319/2014 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Michalinów w Dęblinie. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mienie Komunalnym - Alicja Zwierzchowska – 
przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że podjęcie prac planistycznych 
ma na celu zapewnienie realizacji celów polityki przestrzennej miasta Dęblin, zawartej w obecnie 
obowiązującym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Dęblin, przy uwzględnieniu projektowanych zmian kierunków polityki przestrzennej w obecnie 
opracowywanym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Dęblin (na podstawie Uchwały Nr XXXIII/173/2012 z dnia 27 września 2012 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Dęblin). Zmiany w Studium wynikają m.in. z pozytywnie rozpatrzonych 
przez Gminną Komisję Urbanistyczno – Architektoniczną, wniosków mieszkańców i inwestorów, 
będących właścicielami nieruchomości na terenie osiedla Michalinów. Przystąpienie  
do opracowania nowego planu miejscowego dla osiedla Michalinów zostało pozytywnie 
zaopiniowane na posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu w dniu 13.02.2014 r. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali:  
Radny K. Karbowski – zapytał, czy jakieś wnioski były odrzucone. 
Sekretarz Miasta – odpowiedział, że wszystkie wnioski dotyczące planu zagospodarowania 
przestrzennego osiedla Michalinów były pozytywnie zaopiniowane przez Gminną Komisję 
Urbanistyczno-Architektoniczną, co było podstawą przedłożenia wniosku o przyjecie 
przedstawianego projektu uchwały. 
Radna Beata Amarowicz – zapytała, czy poprzedni plan zagospodarowania przestrzennego 
osiedla Michalinów już nie obowiązuje. Zdaniem radnej, jeśli plan obowiązuje, to powinno się 
przystąpić do zmiany planu, a nie opracowania planu. Dwie uchwały w sprawie tego samego terenu 
nie mogą funkcjonować. 
Sekretarz Miasta – odpowiedział, że dotychczasowy plan obowiązuje. Zakres zmian dotyczy 
całego planu zagospodarowania osiedla Michalinów. Zmiany są porozrzucane po całym planie, 
więc zgodnie z opiniami należałoby przystąpić do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Michalinów, a nie tylko zmiany planu. Kiedy będzie 
przedłożony projekt uchwały z nowym planem, stara będzie traciła moc. W tym momencie Rada 
wyraża zgodę na przystąpienie do procedury sporządzenia nowego planu. 
Zastępca Naczelnika Wydziału GMK – wyjaśniła, że złożone przez mieszkańców wnioski 
dotyczyły całej powierzchni, plan będzie uwzględniał zmiany, jakie są zakładane i były pozytywnie 
zaopiniowane w studium, chodzi o ujednolicenie całościowe planu. 
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Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 3 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/320/2014 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Michalinów w Dęblinie. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin w roku 2014”. 

Zastępca Naczelnika Wydziału GMK - A. Zwierzchowska – przedstawiła projekt uchwały 
(stanowi załącznik) oraz poinformowała, że program jest przyjmowany corocznie zgodnie  
z obowiązkiem wynikającym z ustawy o ochronie zwierząt. Program uzyskał pozytywne opinie 
wymagane przepisami prawa. Zgodnie z uchwałą budżetową na 2014 r. na realizację tego programu 
przeznaczono 16 000 zł. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Samorządu i Porządku 
Publicznego. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/321/2014 w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin  
w roku 2014”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania  
na obszarze Miasta Dęblin w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego, zarządzonych 
na dzień 25 maja 2014 r. 

Sekretarz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że dotyczy 
powołania dodatkowego obwodu głosowania na obszarze miasta Dęblin w placówce 6. Szpitala 
Wojskowego. Wymogiem jest tworzenie takich obwodów w placówkach opieki medycznej, jeżeli 
w dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców. Pozostałe obwody się nie 
zmieniają. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Samorządu i Porządku 
Publicznego. 

Ponieważ nie było dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/322/2014 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 
głosowania na obszarze Miasta Dęblin w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego, 
zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego za Zasługi  
dla Miasta Dęblin i regulaminu jego przyznawania. 

Sekretarz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że uchwała 
była przyjęta na poprzedniej sesji Rady Miasta. Zgodnie ze stanowiskiem Lubelskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, omawiana uchwała stanowi akt prawa miejscowego i powinna wejść w życie  
po upływie 14 dni od dnia publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego, a nie  
z dniem podjęcia. Dlatego przedstawiany projekt uchwały uwzględniający konieczną zmianę w § 6. 
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W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – mimo opinii Komisji Heraldycznej przedstawił według niego właściwą 
redakcją § 2: „Medal o średnicy 70 mm, lany w metalu i patynowany na brąz, przedstawia  
na awersie wypukły wizerunek herbu Dęblin ustalonego wzoru, umieszczony po środku  
na fakturowanym tle, którego błękitne pole tarczy zostało zastąpione szrafowaniem  
w pas, a złotą barwę globu i gromu z godła herbu zastąpiono piaskowaną fakturą. Na awersie  
w otoku o wypukłym obramowaniu okalającym herb, wypukły, majuskułowy napis dwoma łukami 
– górnym: „ZA ZASŁUGI”, dolnym: „DLA MIASTA DĘBLIN”. Na rewersie podzielonym  
na dwie równe połowy, wyodrębnionym polem w pas, na umieszczenie imienia i nazwiska lub 
nazwy wyróżnionego podmiotu, na promienistym tle górnej połowy, stylizowany pomnik 
Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt, dolnej połowy, stylizowany wizerunek Bramy 
Lubelskiej Twierdzy Dęblin.” 
Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że zmiana czegokolwiek spowoduje ponowne przeprowadzenie 
procedury, która trwała od marca 2007 r. Bez opinii Komisji Heraldycznej nie moglibyśmy 
przedstawić projektu uchwały. Członkowie Komisji Heraldycznej powoływani przez Ministra mają 
kompetencje i wiedzę konieczną do opiniowania takich medali. Otrzymywaliśmy już wielokrotnie 
opinie negatywne z Komisji Heraldycznej. Dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii na temat wzoru 
wystąpiliśmy do Wojewody o zaakceptowanie projektu, który został przedłożony na poprzedniej 
sesji. Wtedy nie było zastrzeżeń ze strony Rady Miasta co do treści uchwały ani wzoru medalu. 
Radny K. Karbowski – powiedział, że jeżeli chodzi o faktyczne odwzorowanie godła herbu 
Dęblina zgodnie z przyjętą i obowiązującą uchwałą Rady Miasta - są trzy elementy herbu: tarcza, 
godło i kolorystyka. Uważa, że dobrze wprowadzono fakturę w pas, o którą wnioskował przy 
projekcie uchwały dotyczącej Honorowego Obywatelstwa Miasta Dęblina i która wtedy nie została 
uwzględniona. Obecnie nie została uwzględniona faktura gromu i kuli, która powinna być 
odróżniona od faktury orła. Kolor złoty zastępuje się graficznie polem białym, a w tym przypadku 
jest określona technicznie piaskowaną formą.  
Radny R. Karpiński – powiedział, że zmiana w przedstawionym projekcie dotyczy tylko § 6, a nie 
grafiki. Rada zdecydowała o wyglądzie medalu na poprzedniej sesji Rady Miasta, na której radnego 
Karbowskiego nie było. Ze względu na błędną datę wejścia w życie uchwały, dziś prostujemy tylko 
tę kwestię. 
Radny W. Kleczkowski – jest zdania, że wiedza radnego Karbowskiego była wykorzystywana 
przez 7 lat, miał okazję ją przedstawić. Dziś powinniśmy rozpatrzeć poprawkę. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 glosie 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/323/2014 w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego  
za Zasługi dla Miasta Dęblin i regulaminu jego przyznawania. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki nr 3154/2 przy ulicy Okrzei  
w Dęblinie. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - A. Zwierzchowska – 
przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że zgodnie z planem 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Wiślana III w Dęblinie, działka nr 3154 została 
podzielona na działki 3154/1 i nr 3154/2 z przeznaczeniem pod budowę mieszkaniową 
jednorodzinną oraz drogi. Podczas rozprawy wywłaszczeniowej z właścicielką podpisana została 
ugoda, że Miasto Dęblin wykupi działki celem realizacji drogi dojazdowej do wału na rzece Wisła. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
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Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LVII/324/2014 w sprawie nabycia działki nr 3154/2 przy ulicy 
Okrzei w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Sekretarz Miasta – Marek Basaj udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 

� dla radnego Romana Anyszkiewicza: 
− sprawa przewróconego znaku na ul. Okólnej – informacja dotycząca tego znaku była 

przekazana w poprzednim tygodniu, ponowimy prośbę o jego jak najszybsze odtworzenie; 
− montaż koszy na śmieci – termin montażu jest wyznaczony do końca kwietnia; 
− sprawa fontanny – jak pozostała część inwestycji fontanna jeszcze nie została odebrana, 

przekazanie inwestycji nastąpi do połowy miesiąca maja; 
− czystość działki, na której jest sklep Intermarche – przekażemy, żeby właściciel należycie 

dbał o porządek. 
� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− uzupełnienie łańcuchów przy posesjach nr 56 i 58 na ul. Warszawskiej – w sprawach 
utrzymania dróg i pasów drogowych będziemy sukcesywnie występować do zarządców 
poszczególnych kategorii dróg; 

− cięcia pielęgnacyjne drzew przy ul. Niepodległości – zarządcą drogi jest Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad – będziemy występować w tej sprawie; 

− lampy nr 26 i 27 przy ul. Kockiej – sprawdzimy i usuniemy awarię; 
− kałuże na ul. Warszawskiej przy posesjach nr 56, 58, 60 – sprawdzimy i podejmiemy 

stosowne działania; 
− sygnalizacja świetlna na ul. Niepodległości – zostało to zgłoszone, w poniedziałek awaria 

będzie usunięta; 
− zdarte napisy na przystanku w centrum miasta – postaramy się poprawić; 
− pisma Dęblińskiego Oddziału PTT odnośnie kalendarza imprez – organizowaliśmy 

wielokrotnie spotkania z organizacjami w sprawie kalendarza imprez, od PTT nie 
uzyskaliśmy informacji, co w ramach organizacji imprez chcieliby uzyskać ze strony 
Miasta. Jesteśmy cały czas otwarci i czekamy na takie wnioski. Budżet jest ograniczony, 
dlatego nie wszystkie oczekiwania możemy spełnić. 

� dla radnego Mirosława Krawczaka: 
− miejsca parkingowe dla niepełnosprawnych na ul. Ścibiora – jeśli projekt organizacji ruchu 

przewiduje takie miejsca parkingowe, to będą. Zmiana projektu organizacji ruchu kosztuje; 
− ogłaszanie praktyk przez Powiatowy Urząd Pracy – są ogłaszane na stronie Urzędu Pracy 

nabory na staże, prace interwencyjne, ale poprosimy o bardziej widoczne umieszczanie tych 
informacji. 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 
− remont studzienek w drodze krajowej nr 48 – postaramy się skontaktować z firmą 

wykonującą prace i zwrócić uwagę na rzetelniejsze wykonywanie usług, czas i jakość. 
� dla radnego Waldemara Chochowskiego: 

− uszkodzone elementy ogrodzenia spółki MZGK oraz dawnej pompowni w ciągu wału –  
na 7 kwietnia br. wyznaczony jest przegląd wału na odcinku od Dęblina do Stężycy, więc 
komisja w protokole to ujmie i poinformuje wykonawcę o usterkach. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt i przekazał prowadzenie sesji 
Przewodniczącemu Rady Miasta Dęblin – Henrykowi Wiejakowi. 
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Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołu LVI sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z LVI sesji Rady Miasta przystąpiono  
do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokół z LVI sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
LVII sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


